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PROTOKÓŁ Nr XXV/2016 
z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 
odbytej w dniu 30 listopada 2016 r. 

 
Pkt. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dwudzieste piąte w bieżącej kadencji obrady sesji Rady 
Miejskiej. Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 Radnych w obradach udział bierze  
13 Radnych. W związku z powyższym, stwierdził quorum do podejmowania prawomocnych uchwał 
na sesji.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powitał Radnych, Panią Burmistrz, Pana Zastępcę Burmistrza, Panią 
Skarbnik, Pana Sekretarza, Prokuratora Rejonowego w Końskich Panią Ewę Bukowską, Zastępcę 
Komendanta Państwowej Straży Pożarnej Pana Bogusława Jakóbczyka, Komendanta Komisariatu 
Policji w Stąporkowie Pana Dariusza Michalskiego, Wiceprezesa ZMGOSP Pana Leona Gulę, 
Dyrektorów jednostek podległych Panią Katarzynę Sorn i Pana Andrzeja Głogowskiego, Sołtysów oraz 
wszystkich przybyłych na dzisiejsze obrady. 
 
Pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu  
28 listopada 2016 r. Radni zostali poinformowani, że w dniu 24 listopada 2016 r. Komisja Rewizyjna 
rozpatrzyła skargę na działalność Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Stąporkowie. W związku z powyższym złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad  
w punkcie 9 podpunkt n) projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 
Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Stąporkowie. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 13 radnych) 
projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Stąporkowie został wprowadzony do porządku obrad w pkt 9 podpunkt n). 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 

Radny Edward Mazur złożył wniosek o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
pomocy de minimis w zakresie stawek podatkowych w podatku od nieruchomości oraz przyjęcia 
„Programu pomocy de minimis dla przedsiębiorców”, którzy prowadzą działalność gospodarczą 
w nowo wybudowanych budynkach lub ich częściach oraz budowlach, które zostały oddane 
do użytkowania po dniu 1 stycznia 2016 roku z punktu 9 podpunktu g) oraz przesunięcie jej na 
późniejszy okres. 
Dodał, że po rozmowie z przedsiębiorcami ze Stąporkowa i dokładnym przeanalizowaniu projektu 
uchwały stwierdził, że w Programie powinny być zapisy nie tylko dla firm, które budują nowe budynki 
ale i dla tych co remontują stare budynki, bo nie każdego przedsiębiorcę stać na budowę nowego 
obiektu. Zaproponował również zaproszenie przedsiębiorców na spotkanie, aby mieli możliwość 
wypowiedzenia się na ten temat, a po ponownym przeanalizowaniu Program mógłby być podjęty  
na następnej sesji.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że wniosek Radnego zostanie poddany pod głosowanie. 
Dodał, że warto podjąć tą uchwałę, aby przedsiębiorcy mogli korzystać z Programu, a podjąć prace 
nad poprawkami wypracowanymi na Komisjach czy po konsultacjami z przedsiębiorcami. 
 
Radny Edward Mazur dodał, że projekt uchwały musi być przesłany do zaopiniowania do Urzędu 
Wojewódzkiego, zaproponował, aby wstrzymać się miesiąc i podjąć tą uchwałę na kolejnej sesji. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej dodał, że w grudniu Rada będzie pracować nad prowizorium 
budżetowym. Następnie poddał pod głosowanie wniosek Radnego Edwarda Mazura aby wycofać 
z porządku obrad pkt 9 podpunkt g) projektu uchwały w sprawie pomocy de minimis w zakresie 
stawek podatkowych w podatku od nieruchomości oraz przyjęcia „Programu pomocy de minimis dla 
przedsiębiorców”, którzy prowadzą działalność gospodarczą w nowo wybudowanych budynkach lub 
ich częściach oraz budowlach, które zostały oddane do użytkowania po dniu 1 stycznia 2016 roku. 
 
W głosowaniu jawnym 8 głosami „przeciw” przy 5 głosach „za” (przy biorących udział w obradach  
13 Radnych) został odrzucony wniosek Radnego Edwarda Mazura o usunięcie z porządku obrad  
pkt 9 podpunkt g) projektu uchwały w sprawie pomocy de minimis w zakresie stawek podatkowych  
w podatku od nieruchomości oraz przyjęcia „Programu pomocy de minimis dla przedsiębiorców”, 
którzy prowadzą działalność gospodarczą w nowo wybudowanych budynkach lub ich częściach oraz 
budowlach, które zostały oddane do użytkowania po dniu 1 stycznia 2016 roku. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z Radnych ma jeszcze jakieś uwagi 
bądź propozycje do otrzymanego porządku obrad. W związku z brakiem wniosków odczytał 
proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 
5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 
6. Odczytanie Informacji na temat prac związanych z komunalizacją. 
7. Ocena stanu bezpieczeństwa publicznego w mieście i gminie Stąporków: 

a) Informacja Prokuratora Rejonowego w Końskich, 
b) Informacja Komendanta Komisariatu Policji w Stąporkowie, 
c) Informacja Zarządu Miejsko-Gminnego Związku OSP RP. 

8. Przyjęcie Sprawozdania z działalności ZGKiM w Stąporkowie za 8 m-cy 2016 r. 
9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

a) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków przez 
Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie na terenie miasta i gminy Stąporków 
w 2017 roku 

b) określenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 
w Stąporkowie na 2017 r., 

c) ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 
w Stąporkowie na 2017 r., 

d) przyjęcia Programu współpracy Gminy Stąporków z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  
i o wolontariacie na rok 2017, 

e) wyrażenia zgody na przekazanie w użyczenie nieruchomości położonej w Stąporkowie, 
f)     wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz określenia inkasentów i stawek za inkaso podatku 

od nieruchomości, rolnego i leśnego, 
g) pomocy de minimis w zakresie stawek podatkowych w podatku od nieruchomości oraz przyjęcia 

„Programu pomocy de minimis dla przedsiębiorców”, którzy prowadzą działalność gospodarczą 
w nowo wybudowanych budynkach lub ich częściach oraz budowlach, które zostały oddane 
do użytkowania po dniu 1 stycznia 2016 roku, 

h) szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od tych opłat, 
a także trybu ich pobierania, 



3 

i) zmiany Uchwały Nr X/67/2015 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 15 września 2015 r. w sprawie 
określenia trybu powoływania członków oraz organizacji i trybu działania Gminnej Rady 
Działalności Pożytku Publicznego, 

j) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych szkół 
podstawowych i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie gminy 
Stąporków oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystywania dotacji,  

k) przyjęcia Strategii Rozwoju Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Stąporkowie na lata 
2017-2024, 

l) określenia metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 
stawki opłaty, 

ł )     zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2016-2026, 
m) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2016 rok, 
n) rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Stąporkowie 
10. Zapytania i interpelacje radnych. 
11. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
12. Sprawy różne. 
13. Zamknięcie obrad sesji. 

 
W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty przez Radnych jednogłośnie 13 głosami „za” 
(przy biorących udział w obradach 13 Radnych).  
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt. 3. Przyjęcie protokołu z XIV Sesji 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Radni otrzymali protokół drogą elektroniczną.  
 
W głosowaniu jawnym protokół z XXIV Sesji Rady Miejskiej został przyjęty przez Radnych 
jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych).  
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt. 4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej odczytał Informację Przewodniczącego o działalności 
międzysesyjnej (w załączeniu do protokołu).  
 
Pkt. 5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej.  
 
Zastępca Burmistrza Pan Robert Adamczyk odczytał Informację Burmistrza o działalności 
międzysesyjnej (w załączeniu do protokołu). 
 
Pkt. 6. Odczytanie informacji na temat prac związanych z komunalizacją. 
 
Przewodnicząca Komisji Inwentaryzacyjnej Rady Miejskiej w Stąporkowie Pani Danuta Jedynak 
odczytała Informację na temat prac związanych z komunalizacją (w załączeniu do protokołu). 

Radni nie mieli pytań ani uwag do odczytanej informacji. 

Pkt. 7. Ocena stanu bezpieczeństwa publicznego w mieście i gminie Stąporków. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Radni otrzymali dokumenty, dlatego nie będą 
odczytywane. 
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Pkt. 7. a) Informacja Prokuratora Rejonowego w Końskich 

Prokurator Rejonowy Ewa Bukowska przedstawiła kategorie przestępstw stanowiące wyznacznik 
poziomu bezpieczeństwa, do których należą m.in. przestępstwa przeciwko życiu i zdrowiu nie 
odbiegają od danych z lat poprzednich, natomiast odnotowano systematyczny wzrost przestępstw 
przeciwko mieniu. Odnotowano również wzrost przestępstw przeciwko rodzinie oraz przestępstw 
komunikacyjnych, w przypadku których niepokojąca jest ilość osób powracających do przestępstwa. 
Specyficzne są przestępstwa przeciwko rodzinie, do których dochodzi w czterech ścianach, ale wiedzą 
o nich wszyscy dookoła. Niestety osoby pokrzywdzone odmawiają składania zeznań i w znacznej 
części postępowania kończą się umorzeniem. W związku z powyższym Pani Prokurator zaapelowała 
do zebranych jako przedstawicieli lokalnej społeczności o współpracę i reagowanie w tego typu 
sytuacjach. Kolejną kategorią przestępstw które rzutują na poziom bezpieczeństwa są przestępstwa 
niealimentacyjne oraz przestępstwa narkotykowe, gdzie zauważono niestety tendencję wzrostową 
jak również zauważono obniżenie wieku osób zajmujących się tym procederem. 
Podsumowując Pani Prokurator powiedziała, że w ramach dotychczasowej struktury Prokuratura  
w Końskich ma wysoki współczynnik składanych aktów oskarżenia - 60-70% postępowań kończy  
się aktem oskarżenia co m.in. wynika z dobrej współpracy z Policją. 
 
Radni nie wnosili żadnych uwag ani pytań do przedstawionej Informacji. 

Pkt. 7 b) Informacja Komendanta Komisariatu Policji w Stąporkowie 
 
Komendant Komisariatu Policji w Stąporkowie Dariusz Michalski przedstawił informację, która 
obejmuje okres 9 miesięcy 2016 r. Podał informacje dot. ilości interwencji z podziałem na teren 
miejski i wiejski oraz dane statystyczne dot. ilości wszczętych postępowań przygotowawczych  
w siedmiu podstawowych kategoriach przestępstw (bójki i pobicia, rozboje i wymuszenia rozbójnicze, 
kradzieże z włamaniem, kradzieże, uszkodzenie mienia, kradzież samochodu, uszczerbek na zdrowiu). 
Poinformował o wszczętych postępowaniach z ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii oraz  
ws. prowadzenia pojazdem w stanie nietrzeźwości. Komendant przedstawił również analizę 
wykroczeń ujawnionych na terenie miasta i gminy Stąporków oraz stan etatowy Komisariatu Policji  
w Stąporkowie. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej przekazał podziękowania dla funkcjonariuszy, którzy udzielili pomocy 
mieszkańcowi Niekłania Wielkiego, poszkodowanego podczas pożaru. 
 
Radna Joanna Wojna zapytała czy liczba etatów w Komisariacie Policji w Stąporkowie jest 
wystarczająca. Poprosiła również o interwencję w sprawie złego przygotowania do zimy stanu dróg 
przez Powiat m.in. w Mokrej. Dodała, że telefony od Zarządu Dróg Powiatowych nie przynoszą 
żadnych rezultatów. 

 
Komendant Komisariatu Policji w Stąporkowie Dariusz Michalski poinformował, że na stan etatów 
nie ma wpływu, tak jak i Komendant Powiatowy. W ubiegłym roku bezpowrotnie zabrano jeden etat. 
Dodał, że pod nr telefonu 997 należy zgłaszać zagrożenie w bezpieczeństwie drogowym. Kolejnym 
narzędziem jest internetowa Krajowa Mapa Bezpieczeństwa, gdzie można zgłaszać wiele kategorii 
zagrożeń, jednym z nich jest zła infrastruktura drogowa. Informacja zostanie przekazana do Wydziału 
Ruchu Drogowego i przez okres 7 dni jest obowiązek to zweryfikować.  
Radny Zbigniew Wiśniewski poprosił o pomoc w sprawie grupy mężczyzn, którzy wieczorami 
przebywają w klatkach schodowych budynku przy ul. Żeromskiego 3a w Stąporkowie, gdzie 
spożywają alkohol i stają się niebezpieczni. Zwrócił się z prośbą o wieczorne patrole policji. 
 
Radni nie wnosili więcej uwag ani pytań do przedstawionej Informacji. 
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Pkt. 7 c) Informacja Zarządu Miejsko-Gminnego Związku OSP RP. 

Zastępca Komendanta Państwowej Straży Pożarnej w Końskich Bogusław Jakóbczyk - powiedział,  
że współpraca pomiędzy Komendą Powiatową PSP a Zarządem Miejsko-Gminnych OSP RP jest  
na bardzo wysokim poziomie. Zaobserwowano znaczny spadek ilości zdarzeń w całym powiecie. 
Pierwszy raz od kilku lat liczba innych zdarzeń miejscowych jest wyższa niż liczba pożarów. Na terenie 
gminy sieć jednostek OSP jest wystarczająca. Co roku PSP przekazuje środki finansowe dla jednostek  
z krajowego systemu tj. dla OSP Niekłań, Krasna i Odrowąż przekazano ok. 39 tyś zł, natomiast dla 
pozostałych jednostek z budżetu centralnego przeznaczono 11.500 zł na wyposażenie sprzętowe. 
Jednostki OSP są dość dobrze wyposażone. Poziom bezpieczeństwa pożarowego w gminie jest 
zadawalający.  
Ponadto poinformował, że obecnie PSP prowadzi akcję profilaktyczna „Czad i ogień. Wzmóż 
czujność”, która polega na propagowaniu zakupu czujników dymu i czadu, które mogą uratować 
życie. Zaapelował do zebranych aby zakupili takie urządzenia oraz namawiali do tego sąsiadów  
i znajomych.  
 
Radny Edward Mazur w imieniu strażaków zwrócił się z prośbą o przekazanie w przyszłym roku 
dotacji na doposażenie MOSP w Stąporkowie. Jednostka dysponuje samochodem przekazanym przez 
kolumnę sanitarną z Kielc, ale Stowarzyszenia nie stać na jego doposażenie. W MOSP są przeszkoleni 
strażacy, kierowcy czekają na wydanie przez Starostę zezwolenia na prowadzenie pojazdów 
uprzywilejowanych. Jednostka wyposażona już jest w piłę do cięcia, agregat prądotwórczy, 
motopompę i mogłaby wspomóc OSP w niektórych akcjach. Jednocześnie wspomniał  
o najprawdopodobniej jedynej w województwie Dziecięcej Straży Pożarnej w którą zaangażował, się 
m.in. Radny Kamil Zieliński.  
 
Zastępca Komendanta Państwowej Straży Pożarnej w Końskich Bogusław Jakóbczyk powiedział,  
że strażacy z jednostki MOSP uczestniczyli w szkoleniu. Wydatki uzgadniane są z Powiatowym 
Zarządem Związku OSP, Zarządem Miejsko-Gminnego Związku OSP. Jednocześnie zapewnił, że jeżeli 
będą pieniądze lub sprzęt do przekazania zbędny w PSP, PSP będzie pamiętać o jednostce MOSP  
ze Stąporkowa.  
 
Radni nie wnosili więcej żadnych uwag ani pytań do przedstawionej Informacji. 

Komendant Komisariatu Policji w Stąporkowie Dariusz Michalski w związku z odejściem ze służby 
podziękował wszystkim za współpracę. 
 
Radni Rady Miejskiej oraz wszyscy obecni na sesji brawami podziękowali Komendantowi Komisariatu 
Policji w Stąporkowie za współpracę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w imieniu Rady Miejskiej oraz Sołtysów również podziękował  
za owocną współpracę. 
 
Pkt. 8 . Przyjęcie Sprawozdania z działalności ZGKiM w Stąporkowie za 8 m-cy 2016 r. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Sławomir Dąbrowski odczytał protokół z przeprowadzonej 
kontroli w Zakładzie Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie (w załączeniu  
do protokołu). 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej zapytał Dyrektora ZGKiM o odbiór nieczystości  
z przydomowych oczyszczalni ścieków.  

Dyrektor ZGKiM Andrzej Głogowski poinformował, że nadal czeka na odbiór nieczystości z PGKiM 
Przysucha, bo w chwili obecnej jest to jedyna szansa na odbiór z przydomowych oczyszczalni. Nie ma 
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innej alternatywy, ponieważ Końskie definitywnie odmówiły, natomiast Prezes Wodociągów 
Kieleckich poinformował, że dopiero w II połowie 2017 roku Sitkówka-Nowiny mogłaby odbierać 
odpady. PGKiM Przysucha kończy inwestycję i na piśmie zobowiązali się do odbioru nieczystości.  
 
Radny Edward Mazur powiedział, że w sprawozdaniu jest informacja, że ZGKiM wykonuje m.in. 
czyszczenie rowów, rozsypywanie na drogach tłucznia. Zapytał, czy prace wykonywane są w ramach 
dotacji, czy też Gmina płaci za ich wykonanie. 
 
Dyrektor ZGKiM Andrzej Głogowski powiedział, że aby odpowiedzieć na pytanie należałoby się 
odnieść do konkretnych robót, bo część z nich zawarta jest w dotacji przedmiotowej dla Zakładu, 
jednakże niejednokrotnie wykonywane są zlecenia.  
 
Radni nie wnosili więcej pytań ani uwag do Sprawozdania. 

W głosowaniu jawnym Sprawozdanie z działalności ZGKiM w Stąporkowie za 8 m-cy 2016 r. zostało 
przyjęte przez Radnych jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych). 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt. 9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady zostały 
omówione wszystkie projekty uchwał, ponieważ Radni mają je przed sobą nie będą odczytywane. 
 
Pkt. 9. a) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  
i zbiorowe odprowadzanie ścieków przez Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  
w Stąporkowie na terenie miasta i gminy Stąporków w 2017 roku 
 
Na pytanie Radnych Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że Dyrektor ZGKiM nie zmienił 
decyzji dot. przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie mieli więcej pytań i uwag do projektu uchwały.  
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „przeciw” (przy biorących udział w obradach  
13 Radnych) nie została podjęta Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie  
w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków przez Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  
w Stąporkowie na terenie miasta i gminy Stąporków w 2017 roku. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Pkt. 9. b) Projekt uchwały w sprawie określenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie na 2017r. 
 
Radni nie mieli pytań i uwag do projektu uchwały.  
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych) 
została podjęta uchwała Nr XXV/159/2016 w sprawie określenia stawek dotacji przedmiotowej dla 
Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie na 2017r. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
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Pkt. 9. c) Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie na 2017r. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji projekt uchwały 
został omówiony. Dodał, że zwrócił uwagę na treść uzasadnienia do uchwały dot. wyliczenia kosztów 
utrzymania budynku w Odrowążu przy ul. Szkolnej 25a, oraz czy zasadna jest dotacja na ten budynek. 
Dyrektor ZGKiM uznał, że dotacja nie jest zasadna i przedstawił na komisji autopoprawkę do projektu 
uchwały. Jednakże po zakończeniu komisji i ponownym przeanalizowaniu Dyrektor ZGKiM wraz  
z Panią Skarbnik  poinformowali, że jednak pierwotny zapis pozostaje. Budynek jest przeznaczony  
do rozbiórki, pieniądze z dotacji mogą się przydać na ewentualne prace pomocnicze. Podsumowując 
poprosił Radnych aby skupili się na pierwotnym projekcie uchwały z uwzględnieniem w uzasadnieniu 
dotacji na ul. Szkolną w Odrowążu. 
 
Radny Edward Mazur zgłosił poprawkę do projektu uchwały, w której podano stawkę dotacji  
w wysokości 2,80 zł/m2 a dwa lata temu była kwota 5,40 zł/m2. Zaproponował stawkę dotacji  
w wysokości 5,40 zł/m2, ponieważ mieszkania w Niekłaniu, w Stąporkowie są w bardzo złym stanie. 
 
Radna Joanna Wojna zapytała Dyrektora ZGKiM dlaczego została zmniejszona kwota z 5,40 zł/m2  
na 2,80 zł/m2. Jednocześnie poprosiła aby Dyrektor ZGKiM zabrał głos i poinformował Sołtysów jakiej 
wysokości będzie podwyżka, ponieważ Sołtysi jedynie wiedzą, że Radni nie wyrazili zgody na 
podwyżkę wody i ścieków. Zwróciła również uwagę, że brak zgody Rady nic nie daje, ponieważ są to 
decyzje administracyjne Dyrektora ZGKIM. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że wniosek Radnego Edwarda Mazura zostanie 
poddany pod głosowanie, natomiast wniosek Radnej Joanny Wojny dot. udzielenia informacji  
ws. podwyżek wody i ścieków zostanie poruszony w sprawach różnych. 
 
Dyrektor ZGKiM Andrzej Głogowski odpowiedział, że dotacja przedmiotowa z przeznaczeniem  
na lokale socjalne w wysokości 5,40 zł/m² na rok bieżący była związana z dodatkowymi remontami  
w tych budynkach, a obecnie powrócono do stawki 2,80 zł/m2. Jednocześnie zapewnił, że jeśli zajdzie 
potrzeba, to w trakcie roku zostanie złożony wniosek o dotację celową na konkretne zadanie. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek Radnego Edwarda Mazura aby  
w projekcie uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie na 2017r w § 2 o treści ustala się miesięczna stawkę 
dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie  
z przeznaczeniem na pokrycie kosztów utrzymania lokali mieszkalnych położonych w budynkach 
stanowiących własność gminy w kwocie – 2,80 zł/m2 

Zmienić stawkę z zaproponowanej – 2,80 zł/m2 na 5,40 zł/m²   

 
Wniosek Radnego Edwarda Mazura aby w § 2 projektu uchwały zmienić stawkę dotacji  
z zaproponowanej 2,80 zł/m2 na 5,40 zł/m² został odrzucony 8 głosami „przeciw”, przy  
4 „wstrzymującymi się” oraz 1 głosie „za”. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały z pierwotną 
treścią uzasadnienia. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 12 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” (przy biorących udział  
w obradach 13 Radnych) została podjęta uchwała Nr XXV/160/2016 w sprawie ustalenia stawek 
dotacji  przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie na 2017r. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
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Pkt. 9. d) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Stąporków  
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust 3 ustawy  
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017. 
 
Radni nie mieli pytań i uwag do projektu uchwały.  
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych) 
została podjęta uchwała Nr XXV/161/2016 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 
Stąporków z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Pkt. 9. e) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w użyczenie nieruchomości 
położonej w Stąporkowie. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Radni wyrazili 
zgodę na przekazanie w użyczenie nieruchomości na okres 10 lat. Dodatkowo poinformował 
Radnych, że okres użyczenia został skonsultowany z Panią Dyrektor MGOKiS w Stąporkowie. 

Radni nie mieli pytań i uwag do projektu uchwały.  
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych) 
została podjęta uchwała Nr XXV/162/2016 w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w użyczenie 
nieruchomości położonej w Stąporkowie. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Pkt. 9. f) Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz określenia 
inkasentów i stawek za inkaso podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu Komisji w dniu 28 listopada 2016 r.  W wyniku przeprowadzonej analizy Radni nie 
zgodzili się na wszystkie zaproponowane stawki podatków, w związku z powyższym wypracowali 
wnioski, które należy poddać pod głosowanie. Poinformował Sołtysów, że prowizja dla inkasentów 
nadal będzie wynosi 15%.  
Następnie poddał wnioski złożone przez Radnych pod głosowanie. 
 
Wniosek Nr 1 Radnego Krzysztofa Chrzana aby w § 1 pkt 1) ppkt a) projektu uchwały o treści określa 
się następujące stawki podatku od nieruchomości obowiązujące na terenie Gminy Stąporków od 
gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 
sklasyfikowania w ewidencji gruntów i budynków  0,70 zł od 1 m2 powierzchni  
obniżyć stawkę z zaproponowanej 0,70 zł od 1 m2 powierzchni na 0,60 zł. 
Jednocześnie Przewodniczący poinformował, że obowiązująca stawka w 2016 roku wynosi 0,50 zł od 
1 m2 powierzchni.  
 
Wniosek Nr 1 Radnego Krzysztofa Chrzana aby w projekcie uchwały W § 1 pkt 1) ppkt a) projektu 
uchwały obniżyć stawkę podatku z 0,70 zł na 0,60 zł za 1 m2 powierzchni został przyjęty 11 głosami 
„za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych). 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Wniosek Nr 2 Przewodniczącego Rady Miejskiej aby w § 1 pkt 2) ppkt a) projektu uchwały o treści 
określa się następujące stawki podatku od nieruchomości obowiązujące na terenie Gminy Stąporków 
od budynków lub ich części mieszkalnych – 0,60 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej 
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obniżyć stawkę z zaproponowanej 0,60 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej na 0,55 zł 
Jednocześnie Przewodniczący przypomniał, iż obowiązująca stawka wynosi 0,50 zł od 1 m2 
powierzchni użytkowej. 
 
Wniosek Nr 2 Przewodniczącego RM aby w projekcie uchwały w § 1 pkt 2) ppkt a) obniżyć stawkę 
podatku z 0,60 zł na 0,55 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej został przyjęty 11 głosami „za”, przy  
2 głosach „wstrzymujących się” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych). 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Wniosek Nr 3 Radnej Justyny Polewanej aby w § 1 pkt 2) ppkt b) projektu uchwały o treści określa się 
następujące stawki podatku od nieruchomości obowiązujące na terenie Gminy Stąporków od 
budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 
mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 16,00 zł od 1 m2 
powierzchni użytkowej  
obniżyć stawkę z zaproponowanej 16,00 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej na 15,00 zł. 
Jednocześnie Przewodniczący przypomniał, iż obowiązująca stawka wynosi 14,00 zł. 

 

Wniosek Nr 3 Radnej Justyny Polewanej aby w projekcie uchwały w § 1 pkt 2) ppkt a) obniżyć stawkę 
podatku z 16,00 zł na 15,00 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej został przyjęty 11 głosami „za”, przy 2  
głosach „wstrzymujących się” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych). 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 

Radna Joanna Wojna dodała, że podatek od budynków gospodarczych nie zmienia się.  
 
Radni nie mieli więcej uwag do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały z uwzględnionymi 
wnioskami Radnego Krzysztofa Chrzana, Przewodniczącego RM oraz Radnej Justyny Polewanej.  
 
W głosowaniu jawnym 11 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” (przy biorących udział  
w obradach 13 Radnych) została podjęta uchwała Nr XXV/163/2016 w sprawie wysokości stawek 
podatku od nieruchomości oraz określenia inkasentów i stawek za inkaso podatku od nieruchomości, 
rolnego i leśnego. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt. 9 g) Projekt uchwały w sprawie pomocy de minimis w zakresie stawek podatkowych  
w podatku od nieruchomości oraz przyjęcia „Programu pomocy de minimis dla przedsiębiorców”, 
którzy prowadzą działalność gospodarczą w nowo wybudowanych budynkach lub ich częściach 
oraz budowlach, które zostały oddane do użytkowania po dniu 1 stycznia 2016 roku. 
 
Radny Edward Mazur złożył wniosek aby w § 1 projektu uchwały wykreślić słowa „w nowo 
wybudowanych budynkach lub ich częściach”. Wyjaśnił, że jeżeli Przedsiębiorca kupi stary budynek  
i otworzy działalność gospodarczą nie może skorzystać z zapisów programu.  
  
Skarbnik Anna Pisarczyk poinformowała, że projekt uchwały przedstawiono Radnym na wrześniowej 
Komisji z propozycją nanoszenia zmian i takich uwag wtedy nie było. Radni byli poinformowani, 
że projekt programu będzie przedstawiony UOKiK-owi celem zaopiniowania. Otrzymano pozytywną 
opinię projektu tej uchwały. W przypadku wprowadzanych zmian należy ponownie wystąpić  
do UOKiK-u. 
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Radny Edward Mazur dodał, że na Komisji zaproponował, aby program trwał 5 lat bo 
zaproponowany okres 2 lat był zdecydowanie za krótki. Po przeanalizowaniu i z konsultacji  
z przedsiębiorcami wynika, że właściciele firm posiadający już budynek albo zakupili stary budynek 
czują się pokrzywdzeni. Program obejmie małą liczbę przedsiębiorców. Zgłoszona propozycja, ma na 
celu objęcie Programem większą ilość przedsiębiorców. 
 
Przewodniczący Jacek Kołodziej poddał wniosek Radnego Edwarda Mazura pod głosowanie aby w  
§ 1 projektu uchwały wykreślić słowo „w nowo wybudowanych budynkach”. 
 
W głosowaniu jawnym wniosek Radnego Edwarda Mazura aby w § 1 projektu uchwały wykreślić 
słowo „w nowo wybudowanych budynkach” został odrzucony 7 głosami „przeciw”, przy 4 głosach 
„za” i 2 głosach „wstrzymujących się” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych). 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Radni nie mieli więcej uwag do projektu uchwały.  
 
W głosowaniu jawnym 8 głosami „za” przy 5 głosach „wstrzymujących się” (przy biorących udział  
w obradach 13 Radnych) została podjęta uchwała Nr XXV/164/2016 w sprawie pomocy de minimis  
w zakresie stawek podatkowych w podatku od nieruchomości oraz przyjęcia „Programu pomocy  
de minimis dla przedsiębiorców”, którzy prowadzą działalność gospodarczą w nowo wybudowanych 
budynkach lub ich częściach oraz budowlach, które zostały oddane do użytkowania po dniu 1 stycznia 
2016 roku. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
  
Pkt. 9 h) Projekt uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 
dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwalniania od tych opłat, a także trybu ich pobierania 
 
Radni nie mieli pytań i uwag do projektu uchwały.  
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych) 
została podjęta uchwała Nr XXV/165/2016 w sprawie szczegółowych warunki przyznawania 
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 
usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego 
lub całkowitego zwalniania od tych opłat, a także trybu ich pobierani. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt. 9 i) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr X/67/2015 Rady Miejskiej w Stąporkowie  
z dnia 15 września 2015 r. w sprawie określenia trybu powoływania członków oraz organizacji 
i trybu działania Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego 
Radni nie mieli pytań i uwag do projektu uchwały.  
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych) 
została podjęta uchwała Nr XXV/166/2016 w sprawie zmiany Uchwały Nr X/67/2015 Rady Miejskiej 
w Stąporkowie z dnia 15 września 2015 r. w sprawie określenia trybu powoływania członków oraz 
organizacji i trybu działania Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
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Pkt. 9 j) Projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół, przedszkoli, 
oddziałów przedszkolnych szkół podstawowych i innych form wychowania przedszkolnego 
prowadzonych na terenie gminy Stąporków oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania 
i wykorzystywania dotacji  
 
Radni nie mieli pytań i uwag do projektu uchwały.  
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych) 
została podjęta uchwała Nr XXV/167/2016 w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół, 
przedszkoli, oddziałów przedszkolnych szkół podstawowych i innych form wychowania 
przedszkolnego prowadzonych na terenie gminy Stąporków oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości pobrania i wykorzystywania dotacji. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

 
Pkt. 9 k) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miejsko – Gminnego Ośrodka 
Kultury i Sportu w Stąporkowie na lata 2017 – 2024. 
 
Radni nie mieli pytań i uwag do projektu uchwały.  
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych) 
została podjęta uchwała Nr XXV/168/2016 w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miejsko – 
Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Stąporkowie na lata 2017 – 2024. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt. 9 l) Projekt uchwały w sprawie określenia metody ustalania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały został omówiony na wspólnym 
powiedzeniu komisji w dniu 28 listopada 2016 r. W wyniku przeprowadzonej analizy Radni nie 
zgodzili się na zaproponowane stawki za odbiór odpadów, w związku z powyższym wypracowali 
wniosek, który należy poddać pod głosowanie. 
W celach informacyjnych dodał, że obecnie stawka za odbiór odpadów segregowanych wynosi  
5,00 zł/m-c/osoba oraz 10,00 zł/m-c/osoba za odpady niesegregowane. W projekcie uchwały 
zaproponowano w § 2 pkt 1 stawkę 7,00 zł za odpady selektywne oraz w § 2 pkt 2 stawkę 14,00 zł za 
odpady nieselektywne. 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek Radnego Edwarda Mazura, aby 
stawka opłaty za odpady segregowane wynosiła 6,00 zł za oraz za odpady niesegregowane 12,00 zł.  
 
Wniosek Radnego Edwarda Mazura aby stawka opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
zbieranymi i odbieranymi w sposób selektywny wynosiła 6,00 zł za oraz aby stawka opłaty  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi zbieranymi i odbieranymi w sposób nieselektywny 
wynosiła 12,00 zł został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach  
13 Radnych). 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Radni nie mieli więcej pytań, wniosków i uwag do projektu uchwały.  
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych) 
została podjęta uchwała Nr XXV/169/2016 w sprawie określenia metody ustalania opłaty  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
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Pkt. 9 ł) Projekt Uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków  
na lata 2016–2026. 
 
Radni nie mieli pytań i uwag do projektu uchwały.  
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych) 
została podjęta uchwała Nr XXV/170/2016 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Stąporków na lata 2016–2026. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt. 9 m) Projekt Uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2016 rok. 
 
Radni nie mieli pytań i uwag do projektu uchwały.  
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” (przy biorących udział w obradach 13 Radnych) 
została podjęta uchwała Nr XXV/171/2016 w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2016 
rok. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt. 9 n) Projekt Uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Stąporkowie 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że skarga na działalność Dyrektora Miejsko Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Stąporkowie była tematem posiedzenia Komisji Rewizyjnej w dniu  
24 listopada 2016 r. Komisja Rewizyjna uznała skargę za niezasadną. 
 
Radni nie mieli pytań i uwag do projektu uchwały.  
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie 12 głosami „za” przy 1 głosie wstrzymującym się (przy biorących 
udział w obradach 13 Radnych) została podjęta uchwała Nr XXV/172/2016 w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działalność Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy społecznej w Stąporkowie. 
Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
 
Pkt. 10. Zapytania i interpelacje radnych 
 
Radny Edward Mazur przypomniał Zastępcy Burmistrza o studzience na skrzyżowaniu ulic Dr Anki  
i Krasińskiego. Sytuacja nie uległa poprawie, nieczystości są wybierane 1-2 razy w tygodniu,  
a mieszkańcy się skarżą na nieprzyjemne zapachy.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski – mieszkańcy Osiedla 30-lecia zwrócili uwagę na parking za 
wspólnotowym budynkiem przy ul. Chopina 1. Z rozbieranych płyt chodnikowych został zrobiony tam 
prowizoryczny chodnik. Mieszkańcy prosili o wystąpienie z wnioskiem o zagospodarowanie całego 
terenu, gdzie na środku znajduje się studnia - wspólnota ma teren do skarpy – pozostały teren jest do 
spalonej stacji trafo. Pismo do zakładu energetycznego, aby odnowili spaloną stację trafo nie dało od 
dwóch lat rezultatu. Mieszkańcy prosili również, aby w przypadku poprawy parkingu postawić znak 
dla osoby niepełnosprawnej. 
 
Radny Maciej Pokusa w nawiązaniu do rozmowy z Zastępcą Burmistrza przypomniał o hydrancie 
przeciwpożarowym przy nowopowstałej drodze w Nadziejowie. 
 
 
Pkt. 11. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych 
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Zastępca Burmistrza Robert Adamczyk poprosił Dyrektora ZGKiM, aby odpowiedział na pytania 
Radnych ws. hydrantu i studzienki. 
 
Dyrektor ZGKiM Andrzej Głogowski udzielił odpowiedzi na zapytania Radnych.  
Ad. pytania Radnego Edwarda Mazura ws. studzienki – studzienka była poprawiona, zostanie to 
ponownie sprawdzone i bezpośrednio w dniu dzisiejszym lub jutrzejszym Radny uzyska stosowną 
informację. 
Ad. pytania Radnego Macieja Pokusy ws. hydrantu – sprawa została zgłoszona przez Zastępcę 
Burmistrza. Poinformował, że w Nadziejowie założony jest hydrant podziemny. Dodał, że hydranty 
nadziemne w wielu miejscach na terenie Gminy były likwidowane.  
Dodatkowo Dyrektor ZGKiM na wcześniejsze pytanie Radnej Joanny Wojny poinformował Sołtysów  
o zaproponowanych podwyżkach wody i ścieków dot. gospodarstw domowych (woda - wzrost  
z 3,53 zł na 3,74 zł czyli o 6%, ścieki - wzrost z 4,99 zł na 5,43 zł czyli o 9%, ścieki dowożone – wzrost  
z 7,13 zł na 7,67 zł czyli o 8%). Dodał, że wzrost ceny za ścieki dowożone nie powoduje wzrostu 
kosztów transportu. 
 
Zastępca Burmistrza Robert Adamczyk poprosił Radnego Zbigniewa Wiśniewskiego o spotkanie  
ws. parkingu i oczekiwań mieszkańców.  
 
Pkt. 12. Sprawy różne 
 
W sprawach różnych głos zabrali: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w dniu 16 listopada br. odbyło się wspólne 
posiedzenie Komisji Rady Miejskiej zwołane zgodnie z wnioskiem złożonym na poprzedniej sesji przez 
Radną Joannę Wojnę. W spotkaniu uczestniczyli Radni, Przewodniczący Rady Społecznej SP ZOZ, 
Zastępca Burmistrza, Pan Sekretarz, Pani Skarbnik oraz Dyrektor SP ZOZ. Na spotkaniu omówiono 
m.in. problemy Ośrodka Zdrowia w Niekłaniu, braki etatów lekarzy, szczególnie pediatry, problemy  
z rejestracją pacjentów.  
Podsumowując poinformował, że zostanie przeprowadzony remont w Ośrodku Zdrowia w Niekłaniu 
oraz będzie zatrudniony nowy lekarz.  
 
Radna Joanna Wojna – w nawiązaniu do informacji przekazanej przez Przewodniczącego Rady 
Miejskiej chciała uświadomić zebranym problemy omawiane na spotkaniu. Od tygodnia prawie 
codziennie była w Ośrodku Zdrowia w Stąporkowie i nie wie dlaczego pacjenci czekają od 5 rano 
skoro o godz. 10.00 – 11.00 w przychodni nie ma ludzi. Zaapelowała do zebranych aby rejestrowali 
się telefonicznie, jest coraz więcej lekarzy, którzy przyjmują przez cały tydzień od 8.00 do 15.30  
i w określone dni lekarz przyjmuje po południu. Dodała, że utrzymanie ośrodka i trzech ośrodków 
ościennych jest bardzo dużym wydatkiem. Gmina przez ostatnie lata przeznaczyła znaczne kwoty na 
remonty budynków, zakupy urządzeń. Każdy mieszkaniec Gminy zapisany do Ośrodka Zdrowia 
automatycznie go utrzymuje, ponieważ składki „idą” za pacjentem.  
Następnie Radna przedstawiła dane liczbowe dot. ilości złożonych deklaracji w porównaniu do 
mieszkańców mieszkających na terenie podległym danej przychodni. W Krasnej na 2255 
mieszkańców złożono 1181 deklaracji, zapisanych do przychodni jest 932 pacjentów. W Niekłaniu na 
3661 mieszkańców deklaracje złożyło 1327 osób, natomiast zapisanych jest 985 pacjentów.  
W Odrowążu na 1201 mieszkańców złożono 631 deklaracji natomiast do przychodni należy 380 
pacjentów. Ośrodki są utrzymywane przez Gminę dla mieszkańców, ale ich opłacalność jest zerowa. 
Wszyscy się boją prywatyzacji Ośrodka w Stąporkowie w obawie przed likwidacją ościennych 
ośrodków. Podała przykład ośrodka MEDICA, który nie ma filii, ma bardzo małe pomieszczenia,  
a do niego odeszła większość pacjentów z przychodni w Stąporkowie. Dla przykładu ze 199 
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mieszkańców Kamiennej Woli w naszej przychodni leczy się zaledwie 9 osób. W ośrodku zdrowia  
w Stąporkowie na 7686 mieszkańców deklaracje złożyło 5379 osób.  
Podsumowując Radna powiedziała, że jeżeli mieszkańcy będą się zapisywać do innych przychodni 
istnieje możliwość, że za kilka lat nasze ościenne ośrodki zdrowia będzie trzeba zamykać. Jeżeli 
mieszkańcy chcą aby Gmina realizowała inwestycje, remontowała ośrodki zdrowia, zatrudniała 
dobrych lekarzy na cały etat należy nakłonić swoich znajomych i bliskich aby zapisywali się do 
Przychodni Zdrowia w Stąporkowie. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej – podziękował Radnej za bardzo ciekawe przedstawienie tematu. 
Rada razem z Sołtysami musi pracować, by mieszkańcy zapisywali się do Ośrodka Zdrowia  
w Stąporkowie, Niekłaniu, Krasnej i Odrowąża. Dodał, że dotowana jest oświata, gdzie subwencja 
oświatowa wynosi 9,1 mln zł a wydatkuje się ok 18 mln zł. Prowadzone są inne inwestycje: drogowe, 
kulturalne, budowane są place zabaw. Do ośrodków zdrowia chodzą głownie osoby starsze. Bardzo 
duża rola jest Dyrektora, w przypadku stabilnej kadry lekarzy sytuacja przychodni będzie dużo lepsza. 
Za poprzedni rok Gmina dołożyła ok. 27 tyś zł, bo wynik finansowy był ujemny. Ośrodek w 
Stąporkowie przetrwa ale ościenne mogą nie przetrwać. Wydaje się, że dobrym rozwiązaniem byłoby 
utrzymanie jednego ośrodka zdrowia w Stąporkowie, zorganizowany zostanie dowóz dla pacjentów. 
Ale czy to jest rozwiązanie? Może trzeba się skłonić nad prywatyzacją, ale wszystkich ośrodków. 
 
Radna Joanna Wojna dodała, że dobry lekarz ze specjalizacją to koszt 150 zł/h. Im więcej osób będzie 
odchodziło do niepublicznych przychodni tym gorzej dla tych, co zostają w naszych ośrodkach 
zdrowia. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej – kontynuował swoją wypowiedz. Gmina chcąc utrzymać ośrodki 
zdrowia będzie musiała je nieustannie dofinansowywać. Dodał, że Rada będzie pilotować sprawę 
ośrodków zdrowia, bo one są przeznaczone dla naszych mieszkańców. 
 
Sołtys Lelitkowa powiedział, że lekarz w Niekłaniu Wielkim był kontrowersyjny, nikt się tym nie 
interesował pomimo wielokrotnych skarg. Do dobrego lekarza pacjenci będą się sami zapisywać. 
Poprosił Zastępcę Burmistrza, by zwrócił uwagę na godziny otwarcia przychodni, aby ludzie chorzy 
nie musieli długo czekać przed ośrodkiem.  
Sołtys odniósł się do podwyżki opłaty za odpady - należałoby zwrócić uwagę na osoby mające renty 
socjalne, będące w trudnej sytuacji materialnej o umożliwianie ulg w opłacie. 
 
Skarbnik Anna Pisarczyk poinformowała, że zadłużenie na dzień dzisiejszy wynosi ok. 75 tyś zł. 
 
Dyrektor MGOKiS Katarzyna Sorn podziękowała Radnym za jednogłośne zatwierdzenie strategii 
rozwoju MGOKiS w Stąporkowie. 
 
Sołtys Niekłania Małego Jan Telecki zwrócił uwagę, by lekarz pracujący od godz. 8.00 do 14.00 
przyjmował większą ilość pacjentów, by ludzie nie musieli przychodzić o 5.00, bo będą mieć pewność 
że zostaną przyjęci. Stwierdził, że jeśli będzie jeden dobry lekarz, to będą i pacjenci 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej po przemianach w przychodni w Niekłaniu przyjmowano 15 osób, 
przed spotkaniem z Dyrektorem dziennie przyjmowano już ok. 30 osób. Obecnie przyjmuje lekarz 
jeszcze w jeden dzień po południu. Potwierdził, że jeden dobry lekarz przyciągnie pacjentów, ale 
dobry lekarz to znaczny koszt dla ośrodka.  
 
Radna Joanna Wojna – na spotkaniu Dyrektor powiedział, że trwają rozmowy z nowym lekarzem  
i jeżeli dojdą do skutku to od Nowego Roku w Niekłaniu będzie jeden lekarz na stałe. 
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Sołtys Niekłania Małego powiedział, że nie ma dziś żadnego z przedstawicieli Rady Powiatu. Stan 
poboczy przy nowo wybudowanej drodze jest bardzo zły, gdzie progi wynoszą ok. 6 cm.  
Ul. Partyzantów jest bardzo ruchliwa, zrobiono 900 m i czekamy na dalszą realizację – zaapelował, by 
wykonać kolejne 900 m w kierunku Wąglowa. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zasugerował, aby zobaczyć jak Powiat wykonał ul. Górniczą  
w Stąporkowie. 
 
Radny Maciej Pokusa  zaapelował, aby spotkać się z osobami odpowiedzialnymi za taki stan dróg.  
W nawiązaniu do tematu Ośrodków Zdrowia powiedział, że jeśli będzie dobry lekarz statystyki 
przedstawione przez Radną Joannę Wojnę na pewno się poprawią. Ponadto poinformował,  
że rehabilitacja w Niekłaniu pozostanie, bo jest na nią zapotrzebowanie.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej – od dłuższego czasu na każdą sesję wysyłane są imienne zaproszenia 
dla Starosty i Przewodniczącego Rady Powiatu. Ostatnio nawet Radni Powiatowi nie przychodzą na 
nasze sesje. W sprawie lekarzy na cały etat w ośrodkach zdrowia decyduje Dyrektor SP ZOZ, Rada 
będzie pilotować temat. 
 
Sołtys Wąglowa poparła Sołtysa Lelitkowa i spytała o np. 50% obniżkę kosztów wywozu śmieci dla 
osób będących w trudnej sytuacji. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał Pana Sekretarza czy ustawodawca zezwolił na zastosowanie 
ulgi w opłacie ze względu na trudną sytuację finansowa. 
 
Sekretarz Wojciech Ślefarski powiedział, system gospodarki śmieciowej musi się bilansować.  
Nie ma możliwości, aby Gmina dopłacała, bo byłoby to niezgodnie z przepisami - na śmieciach Gmina 
nie może zarabiać. 
 
Skarbnik Anna Pisarczyk zwróciła uwagę, że jednostką organizacyjną, która ma największy budżet  
w gminie jest Miejsko Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej - na rok 2017 to ponad 20 mln zł. Gmina 
więc dba o mieszkańców, którzy mają trudną sytuację finansową. 
 
Radny Edward Mazur pogratulował otrzymania wysokiej dotacji na modernizację oczyszczalni 
ścieków. Dodał, że rodziny będące w trudnej sytuacji, mające problem w uiszczaniu opłaty za śmieci 
powinny zgłosić się do MGOPS-u, który na pewno im pomoże. 
 
Przewodniczący Jacek Kołodziej pogratulował wszystkim, którzy pracowali nad uzyskaniem dotacji na 
oczyszczalnię ścieków w wysokości ponad 11 mln zł. 
 
Sołtys Lelitkowa przypomniał o wielokrotnie wspominanym i zgłaszanym przepuście na prywatnej 
posesji. Pomimo wielokrotnych obietnic nic nie zostało wykonane. 
 
 
Pkt. 13. Zamknięcie obrad sesji. 
 
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący ogłosił zamknięcie obrad sesji dziękując 

wszystkim za przybycie. 

Protokół sporządziła      Przewodniczący Rady Miejskiej 

Justyna Głowala      Jacek Kołodziej 


